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財團法人農業科技研究院及合作單位 可移轉技術簡介  

技術名稱 

Technology 

Term 

優良水稻推薦品種-高雄 145號 

The recommended high quality rice variety ‘Kaohsiung 145’ 

技術發明人 

Technology  

Representative 

邱運全、吳志文、林富雄、鄧耀宗 

Yun-Chuan Chiou, Chih-Wen Wu, Fu-Shiung Lin, Yau-Tzung Deng 

技術應用領域 

Technology 

Field 

米食相關產品 

Rice food and related products 

技術簡介 

Technology 

Description 

高雄 145 號為 93 年育成之品種，屬中晚熟品種，豐產且穩定性佳，稻

米品質優良且耐儲存。自 96年參加「十大經典好米」至 104年「全國名

米產地冠軍賽」，其品質連續 9 年深受評審肯定。97 年還獲日本「米食

味鑑定士協會」邀請參加國際稻米品質競賽，榮獲國際組「特別優秀賞」 。

高雄 145 號品質及耐逆境特性受國內外各界高度肯定，至 2018 年推廣

面積為 1,377 公頃，為台南、高雄、屏東、宜蘭、臺東地區之稻米產銷

專業區之契作品種。 

‘Kaohsiung 145’ was named and released in 2004. It’s a middle-late 

mature variety with traits of high yield and high grain quality. Science 

2007, it participated in national rice quality contest, and won awards each 

time. In 2008, it also participated in  International Contest on Rice Taste 

Evaluation in Japan and won the special award. Its quality was admired 

internationally. So far, the planting area of Kaohsiung145 is 1,377 

hectares.  It was the contract farming rice variety of the specialized area 

of rice production and distribution in Tainan, Kaohsiung, Pingtung, Yilan 

and Taitung. 
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